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PROCES VERBAL, din 20 iunie 2017

Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc sedinta
extraordinara a Consiliului Local al municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta extraordinara din 20.06.2017, sedinta
convocata prin dispozitia d-nului Primar nr. 1022 / 16.06.2017, constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 18 consilieri din
totalul de 21 consilieri, absentand, din motive medicale d-na consilier Mariana Miron, care a depus un certificat medical in acest
sens si din motive necunoscute dl. consilier Emanuel Gongu si d-na consilier Maria Panaite Irina Anca.

Este intrunit cvorumul necesar pentru ca sedinta sa fie legal constituita, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din Legea
nr. 215/2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
La sedinta participa:
? d-nul Cristi Valentin Misaila - Primarul municipiului Focsani;
? d-na Carmen Grosu - Director executiv - Directia Economica;
? d-na Simona Poieana - sef serviciu buget contabilitate;
? d-na Carmen Ghiu?a - sef serviciu juridic contencios;
? d-na Cristina Dascalescu - sef serviciu administratie publica locala, agricultura;
? d-na Rodica Constantinescu - inspector administratie publica locala, agricultura;
? d-nul Adrian Imireanu - inspector serviciul proiecte;
? d-na Micsunica Baciu - sef serviciu resurse umane, managementul calita?ii;
? d-na Carmen Pascaru - consilier juridic, aparatul permanent de lucru al Consiliului local;
? d-nul Florinel Ionascu - inspector de specialitate aparatul permanent de lucru al Consiliului local;
? d-nul Dan Mihai Cazaciuc - sef birou presa, rela?ii externe;
? d-nul Razvan Necula - inspector, compartiment informatica;
? d-nul Dan Grigoras - inspector serviciul impozite si taxe locale;
? d-nul Marius Manoliu - consilier, Cabinet Primar.
La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-media locale.
 
Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „inainte de a incepe sedin?a de astazi vreau sa va aduc la cunostin?a faptul ca Presedintele
Romaniei a semnat Decretul privind promulgarea Legii pentru modificarea art. 128 din Legea administra?iei publice locale nr.
215/2001 si modificarea art. 55 din Legea nr. 393/2004 privind Statutul alesilor locali. Si cred ca este pe interesul tuturor celor
prezen?i astazi sa va fac cunoscut acest con?inut al prezentei legi. Este foarte succint, dar este bine de stiut, pentru to?i cei
prezen?i.
Art. I. Articolul 128 din Legea administra?iei publice locale nr. 218/2001, republicata in Monitorul Oficial al Romaniei, Parte I, nr.
123 din 20 februarie 2007, cu modificarile si completarile ulterioare, se modifica si va avea urmatorul cuprins:
Art. 128, alin. (1) Consilierii locali sau jude?eni dupa caz, primarii, viceprimarii, primarul general al municipiului Bucuresti si
viceprimarii, primarii si viceprimarii subdiviziunilor administrativ-teritoriale, presedin?ii si vicepresedin?ii consiliilor jude?ene
secretarii unita?ilor administrativ-teritoriale si personalului din aparatul de sprecialitate al primarului, respectiv al consiliului
jude?ean, raspund, dupa caz, contraven?ional, administrativ, civil sau penal pentru faptele savarsite in exercitarea atribu?iilor
ce le revin, in condi?iile legii.
(2) Primarul, presedintele consiliului jude?ean, presedintele de sedin?a al consiliului local si al municipiului Bucuresti, precum si
persoana imputernicita sa exercite aceasta func?ie, prin semnare, investesc cu formula de autoritate exercutarea actelor
administrative emise sau adoptate in exercitarea atribu?iilor car le revin potrivit legii.
(3) Aprecierea necesita?ii si oportunitatea adoptarii si emiterii actelor administrative apar?in exclusiv autorita?ilor deliberative,
respectiv executive, si nu pot face obiectul controlului altor autorita?i. Intocmirea rapoartelor prevazute de lege,
contrasemnarea sau avizarea pentru legalitate si semnarea notelor de fundamentare angajeaza raspunderea administrativa,
civila sau penala, dupa caz, a semnatarilor, in cazul incalcarii legii, in raport cu atribu?iile specifice.
(4) Actele autorita?ilor administra?iei publice locale angajeaza, in condi?iile legii, raspunderea administrativa, civila sau penala,
dupa caz, a func?ionarilor si personalului contractual din aparatul de specialitate al primarului, respectiv al consiliului jude?ean
care, cu incalcarea prevederilor legale fundamenteaza, din punct de vedere tehnic si al legalita?ii, emiterea sau adoptarea lor
sau contrasemneaza ori avizeaza, dupa caz, pentru legalitate, aceste acte.
(5) Actele autorita?ilor administra?iei publice locale aprobate sau emise fara a fi fundamentate, semnate, contrasemnate sau
avizate din punct de vedere tehnic sau al legalita?ii, produc efecte juridice depline, iar in cazul producerii unor consecin?e
vatamatoare este angajata exclusiv raspunderea juridica a semnatarilor.
(6) Refuzul func?ionarilor publici si al personalului contractual din aparatul de specialitate al primarului, respectiv al consiliului
jude?ean de a semna, respectiv de a contrasemna ori aviza actul administrativ, precum si eventualele obiec?ii cu privire la
legalitate, se face in scris, in termen de 3 zile lucratoare de la data primirii actului si se inregistreaza intr-un registru special
destinat acestui scop.
(7) Persoanele prevazute la alin. (6) care refuza sa semneze, respectiv sa contrasemneze ori sa avizeze sau care prezinta
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obiec?ii cu privire la legalitate, fara acoperire sus?inuta de temeiuri juridice, raspund administrativ, civil sau penal, dupa caz, in
condi?iile legii.
Art. II. Articolul 55 din Legea nr. 393/2004 privind Statutul alesilor locali, publicata in Monitorul Oficial al Romaniei, Partea I, nr.
912 din 07 octombrie 2004, cu modificarile si completarile ulterioare, se modifica si va avea urmatorul cuprins:
Art. 55. Alesii locali raspund, in condi?iile legii, administrativ, civil sau penal, dupa caz, pentru faptele savarsite in exercitarea
atribu?iilor cele revin, in condi?iile legii.
Aceasta lege a fosr adoptata de Parlamentul Romaniei, cu respectarea prevederilor articolului 75 si ale articolului 76, alin. (1)
din Constutu?ia Romaniei, republicata. Semneaza pentru Presedintele Camerei Deputa?ilor Petru Gabriel Vlase si pentru
Presedintele Senatului Iulian-Claudiu Manda.
Este de ultima ora, am vrut sa va aduc la cunostin?a pentru a avea in vedere faptul ca au fost niste modificari care au fost
solicitate in nenumarate randuri in asocia?iile noastre, in special Asocia?ia Municipiilor din Romania, unde fac parte din
comitetul director si care au fost, in urma unor situa?ii impuse de realitate si de modul cum a fost interpretata legea pentru a se
exclude orice interpretare a legii si dupa cum vede?i avem aici foarte clar delimitate niste chestiuni in sensul ca: aprecierea
necesita?ii si oportunita?ii emiterii, adoptarii actelor administrative apa?ine exclusiv primarilor, respectiv consiliilor locale fara ca
aprecierea acestora sa poata face obiectul controlului altor autorita?i. Deci ceea ce decidem noi aici, este litera de lege si este
nesupus controlului vreunei autorita?i, ca si oportunitate, ma refer si necesitate. De asemnea actele emise de autorita?i
angajeaza raspunderea func?ionarului sau personalului contractual care au fundamentat din punct de vedere tehnic sau legal
sau au avizat pentru legalitatea in raport cu atribu?iile lor specifice si obliga?ia func?ionarilor si personalului contractual de a
consemna in scris, intr-un registru special in termen de 3 zile lucratoare de la primire, refuzul de a aviza sau contrasemna actul
administrativ. Acesta este noul cadru legislativ care ne priveste pe to?i cei care astazi ne desfasuram activitatea in cadrul
Consiliului Local sau a aparatului de specialitate a Primariei municipiului Focsani."

Presedintele de sedinta d-nul Mihai Nedelcu: prezinta proiectul ordinii de zi care cuprinde 3 puncte:

Sectiunea I - proiecte de hotarari
1. proiect de hotarare privind modificarea si completarea Anexei la H.C.L. nr. 186/2017 privind aprobarea „Studiului de
oportunitate privind delegarea de gestiune a serviciului de iluminat public din Municipiul Focsani";
2. proiect de hotarare privind aprobarea Caietului de sarcini pentru delegarea serviciului de iluminat public din Municipiul
Focsani, judetul Vrancea si al anexelor sale, precum si contractul-cadru de delegare a gestiunii serviciului de iluminat public;
3. proiect de hotarare privind indreptarea erorilor materiale strecurate in cuprinsul anexei la Hotararea Consiliului local nr.
160/2017 privind aprobarea Regulamentului de organizare si func?ionare a serviciului public de administrare, intre?inere si
exploatare a parcarilor ce apar?in domeniului public si privat al municipiului Focsani;
Se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 18 voturi „pentru".

Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea si completarea Anexei la H.C.L. nr. 186/2017
privind aprobarea „Studiului de oportunitate privind delegarea de gestiune a serviciului de iluminat public din Municipiul
Focsani".
Dl. Presedinte de sedinta Mihai Nedelcu „avem un amendament la acest proiect, se inlocuieste in tot cuprinsul proiectului
numarul Hotararii privind aprobarea Studiului de oportunitate privind delegarea de gestiune a serviciului de iluminat public din
Municipiul Focsani nr. 186/2017 cu numarul 159, cum este corect."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „aseara s-a remarcat pertinent, ca aceasta hotarare asa cum a fost
aprobata in 27 aprilie 2017 poarta nr. 159 si s-au facut discu?ii pe marginea acestei observa?ii. In acest sens dl. consilier face
un amendament pentru ca ceea ce modificam astazi sa nu fie Hotararea nr. 186, ci 159 cum este corect."

Dl. consilier Neculai Tanase „sunt de acord, dar trebuia sa ne spuna, pentru ca nu stiam despre acest lucru."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „s-a discutat aseara la comisii d-le consilier Tanase."

Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „da, s-a discutat aseara, chiar am remarcat aseara."
Se supune la vot amendamentul si se aproba cu 11 voturi „pentru" si 7 voturi „ab?inere".
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 11 voturi „pentru" si 7 voturi „ab?inere", devenind
hotararea nr. 221

Se prezinta punctul 2 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea Caietului de sarcini pentru delegarea serviciului de
iluminat public din Municipiul Focsani, judetul Vrancea si al anexelor sale, precum si contractul-cadru de delegare a gestiunii
serviciului de iluminat public.
Dl. Presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu intreaba daca sunt discutii pe marginea proiectului de hotarare.
Dl. consilier Ionu? Filimon „consider ca la acest moment iluminatul public nu reprezinta o prioritate pentru ceta?enii municipiului
Focsani. Prioritate reprezinta parcarile, asa cum bine sti?i ca sunt. Prioritate reprezinta infrastructura, spa?iile verzi, mascarea
cablurilor care sunt pe stalpi si parca suntem in Mozambic. Prioritate reprezinta trotuarele, gunoaiele care nu sunt colectate cu
saptamanile. Nu consider, parerea mea personala, ca este o prioritate externalizarea acestui serviciu."
Dl. consilier Neculai Tanase „vroiam sa adresez o intrebare d-lui Primar, de ce trebuie facuta aceasta externalizare? Pentru ca
nu este o chestiune de obisnuin?a la nivelul oraselor si municipiilor din Romania."

Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „va mul?umesc, inca o data imi demonstra?i ca nu sunte?i ancorat in realita?ile a ceea ce se
intampla in cadrul legal si in cadrul fondurilor europene si a Uniunii Europene. Si asa cum am discutat-o si aseara. Asa cum
scrie si in raportul de specilitate, avem doua probleme cu care ne confruntam de foarte mult timp si ?in sa va anun? ca din
punctul meu de vedere si cred ca si al majorita?ii ceta?enilor este una din priorita?i iluminatul public din municipiul Focsani,
care arata dezastruos.si arata dezastruos si recunosc acest lucru dintr-un simplu motiv, asa cum v-am mai spus-o de
nenumarate ori Direc?ia de Dezvoltare in mod normal ar fi trebuit sa gestioneze acest serviciu. Ca sa gestioneze acest serviciu
ar fi trebuit sa de?ina o licen?a de la Autoritatea Na?ionala de Reglementare a Energiei Electrice. In acest moment nu
indeplinim aceste condi?ii pentru ca suntem obliga?i prin lege ca sa ob?inem aceasta licen?a sa avem angaja?i minim 2
electricieni cu un grad de calificare foarte ridicat, grad de calificare care in mediul privat este salarizat cu un anumit salariu, mult
mai mare decat ceea ce putem noi oferi prin lege la Direc?ia de Dezvoltare, de acea posturile au fost scoase de nenumarate ori
la concurs, nu s-a prezentat nimeni pentru a fi angajat in aceasta institu?ie. Pe de alta parte este deja in consultare publica
d-nelor si d-nilor consilieri ghidul privind modernizarea sistemului de iluminat public din municipiu. Ghid care permite in
condi?iile in care avem un operator, iar modul in care operatorul este desemnat, poate fi de doua tipuri, fie suntem noi
operatori, fie prin gestiune delegata, ceea ce noi propunem astazi, pentru ca v-am spus nu avem posibilitatea sa fim noi



operatori, iar principalul criteriu de selec?ie a proiectelor care pot fi depuse si putem atrage cel pu?in 5 milioane de euro. Pe
baza acestor fonduri, pe baza unor proiecte din Axa Prioritara 3.1.C, privind modernizarea sistemului de iluminat public, ceea
ce presupune inclusiv schimbarea acelor cabluri despre care cred ca am discutat inca din primele luni, de la inceputul
mandatului, cand am facut intalnire cu to?i operatorii de re?ele sa aducem la acest nivel si aceasta cerin?a legala, introducerea
in subsol a tuturor cablurilor. Da este intr-adevar o prolema deosebita pentru cei care locuiesc in zone unde nu sunt asigurate
condi?iile optime de iluminat. Spun acest lucru pentru ca am foarte multe sesizari, Direc?ia de Dezvoltare are foarte multe
sesizari ca apar zone neiluminate pe timp de noapte. Daca dumneavoastra considera?i ca nu este oportun si nu este nevoie sa
atragem fonduri europene si nu este vorba de orice suma, este vorba de aproximativ 5 milioane de euro care ar duce la
modernizarea sistemului. Pe langa faptul ca modifica aspectul, modifica si consumurile. In acest moment avem niste consumuri
ridicate datorita tehnologiei invechite pe care o utilizam, vorbim de becuri cu vapori de mercur, vorbim de becuri pe sodiu car
consuma mult mai mult decat cele moderne pe led. Prin aceste proiect noi putem sa facem aceasta gestionare mult mai buna si
mai mult decat atat prin caietul de sarcini chiar este un indicator de performanta, modificarea sistemului si reducerea
consumului de energie electrica. Da, intr-adevar a fost redus consumul de energie electrica, din 2013 pana in 2016, dar sti?i
cum a fost redus? Prin faptul ca nu au mai fost schimbate becuri si nu au mai fost puse becuri la timp si au stat oamenii in
intuneric in anumite zone si le este frica unor oameni pe timp de noapte cand ies de la servici, din schimburi de noapte, sa
mearga in anumite zone sau sa mearga spre casa. Daca dumneavastra considera?i ca siguran?a ceta?enilor nu este o
prioritate pentru municipiul Focsani sau pentru dumneavoastra dragi consilieri liberali, eu va admir si cred ca to?i focsanenii va
admira."
Dl. consilier Radu Ni?u „as vrea intampin, cele doua proiecte si vad ca colegii s-au anun?at ca vor sa mai discute, cred ca am
putea relua primul proiect daca dansii au in?eles si banuiesc ca si in?eles din ceea ce s-a spus de catre dl. Primar si ceea ce
stim noi. Vreau sa va spun ca iluminatul public in municipiul Focsani este la pamant din cauza celor de la Direc?ia de
Dezvoltare care, dupa cum a spus si dl. Primar, nu au licen?a, nu pot sa foloseasca electricienii. Stim cu to?ii in Consiliul Local
s-a reluat de mai multe ori sa se incadreze, nu a venit nimeni pentru a se incadra, pentru a primi licen?a si a avea muncitori cu
experien?a. Deci ce facem? Stam cu iluminatul inchis, nefunc?ional si ceta?enii cer, va spun sincer, cer si chiar a fost o
problema de iluminat in zona cartierului Mindresti, cred ca dl. consilier Dobre stie aceasta problema. De asemenea sa sti?i ca,
costurile au fost destul de mari. La sfarsitul anului trecut s-a platit pentru iluminatul public in care nu a func?ionat peste tot si
sunt zone unde nu sunt becuri, lampi si a costat in bani vechi aproape 22 miliarde lei. De asemenea au fost si foarte mul?i bani
si la intre?inere. Eu spun ca, cu externalizarea acestuia si inlocuirea atat a becurilor si a instala?iei respective eu spun ca,
consumul se va reduce la jumarate plus si cheltuielile care vor fi aferente in anii urmatori. De asemenea la delegarea de
gestiune am vazut ca s-a pus pe doi ani de zile, eu cred ca a facut foarte bine pentru ca vom vedea si rezultate in acesti doi ani
de zile. Nu stiu de ce nu dori?i sa vota?i, vota?i cu mintea altcuiva, nu stiu, nu pot sa imi dau seama. S-a discutat aceasta
problema si dumneavoastra domnilor consilieri liberali a?i cerut ca vre?i sa va mai documenta?i, a venit cu documenta?ie cat
s-a putut de bine. Ce? Primaria este controlata in fiecare an de Curtea de Conturi, sunt organisme, v-a citit acum si dl. Primar
Hotararea de promulgare a legii de catre Presedintele Romaniei, nu stiu de ce nu dori?i, chiar raman siderat pe aceasta
problema pentru ca in presa spune?i ca vre?i sa face?i si de altfel va spun sincer, eu am o vechime mai mare in Consiliul Local
in?eleg ca nu vre?i nimic. Imi pare rau, degeaba fac eforturi din aparatul Primariei, Primarul, daca noi nu dorim sa votam
oportunitatea acestui proiect de hotarare."
D-na consilier Ana-Maria Dimitriu „il citez pe dl. Primar spunand ca municipiul Focsani arata dezastruos la capitolul iluminat
public, ma bucur ca privi?i asa spre cer, v-as recomanda d-le Primar sa privi?i in jos sa vede?i cum sunt strazile, trotuarele,
cum arata spa?iile verzi din municipiul Focsani. A punctat mai devreme colegul meu dl. consilier Filimon gunoaiele din orasul
Focsani si incepe?i odata sa da?i drumul la treaba in ceea ce priveste faptul ca toata lumea se vaita ca isi strica masinile. Nu
exista strada din municipiul Focsani pe care sa intri si sa nu i?i deteriorezi autovehiculul."
Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „vorbim de niste realita?i, nu trebuie sa ne ascundem dupa deget, dar vorbim de niste
chestiuni care sunt in curs de elaborare, dar domnii consilieri atat au obiceiul, sa arate cu degetul, nu stiu ce inseamna sa
munceasca, sa elaboreze o documenta?ie in ceea ce priveste delegarea unor servicii sau de a face imbunata?irea unor
servicii, nu cunosc greuta?ile cu care ne confruntam zi de zi, piedica care ne-a fost pusa prin Legea nr. 98/2016 privind
achizi?iile publice aprobate de Guvernul Ciolos, nu stim ce probleme avem. In momentul in care s-a pus in discu?ie un proiect
de genul acesta, cunoastem doar atat, sa aratam cu degetul. Sti?i foarte bine ca am vrut sa facem si in acest moment se
deruleaza un program de reablitare a strazilor, in primul rind de acoperirea gropilor care sunt in astfalt, le recunosc, nu le-am
facut eu, nu le-am adus de acasa, asa le-am mostenit, da, trebuie sa facem ceva, dar nu putem face in contextul actual.
Lucram acum la delegarea sau la elaborarea unor proiecte care sa ne permita sa ducem la capat toate aceste impedimente, sa
le rezolvam odata pentru totdeauna. Numai ca in contextul actual, al legilor actuale numai printr-o delegare a acestor servicii si
ma refer aici la iluminatul public, la intre?inerea spa?iilor verzi, parte din ele, ma refer la ceea ce inseamna dezapezire in
condi?iile de cod rosu, ceea ce insemana intre?inerea strazilor, ceea ce insemna marcaje pe strazi, nici la aceasta ora, adica
astazi nu am reiesit sa finalizam procedura de licita?ie privind marcajele pe strazile municipiului si de aceea trebuie sa ajungem
sa apelam la niste contrac te multianuale care sa ne permita sa avem continuitate si sa avem interven?ie rapida dupa
terminarea intemperiilor din iarna. De asemenea lucram la caiete de sarcini, am fost,asa cum v-am spus si aseara, va spun si
astazi, deja avem postate pe SEAP licita?ii pentru refacerea mai multor strazi si aici vorbesc de: Panduri, Ghinea Dorinel,
Dornisoarei, Popa Sapca, Teiului, Ghe. Magheru, Ion Basgan, Cinicinat Pavelescu, Focsa, urmeaza toate strazile care au fost
prezentate la inceputul anului, de fapt pe 28 martie, abia acum se lucreaza la caietele de sarcini si urmeaza a fi scoase la
licita?ie. Daca dumneavoastra considera?i ca exista impedimente de alta natura decat cele legale si de a respeta niste
proceduri va invit sa merge?i si sa sta?i 2 zile, nu mai mult, la serviciu investi?ii si la serviciul achizi?ii si sta?i sa elabora?i
acele documente, dar pe dumneavoastra va intereseaza numai cand vede?i camerele sa sta?i de vorba si in rest cand vorbesc
eu, nu va intereseaza ceea ce spun. Nu este nici o problema, ma bucur ca totusi focsanenii in?eleg si nu sunt atat de
recalcitran?i ca dumneavoastra cand este vorba de a in?elege ca ne aflam intr-o situa?ie dificila, dar pe care eu o consider ca
vom putea sa o trecem, doar daca, ve?i considera oportun aceste proiecte. Este o etapa, fara aceste 5 proiecte, fara aceste 5
contracte mari pe care inten?ionam sa le facem, mai trebuie sa trecem si o sa propunem luna aceasta in sedin?a ordinara va fi
un proiect prin care vom trece tot ceea ce inseamna salubritate stradala, ceea ce inseamna dezapezire, ceea ce inseamna
toalete publice vor fi trecute in administrarea societa?ii CUP Salubritate, pentru ca am constatat ca, conform legii asa cum este
si cu iluminatul public, sunt niste defini?ii foarte clare date acestor servicii publice. Iluminatul public are anumite componente,
este vorba de iluminat public, este vorba de iluminat ornamental, este vorba de iluminat festiv, este obligatoriu sa fie toate
gestionate intr-un singur loc, asa cum salubritatea este obligatoriu sa fie gestionata de un singur operator in spe?a noi am
considerat ca este oportun sa fie SC CUP Salubritate pentru ca deja desfasoara o parte din aceste activita?i si are posibilitatea
sa se doteze mai mult decat Direc?ia de Devoltare si sa fie mult mai usor de coordonat. Deci sunt cateva proiecte mari pe care
le facem, dar nu se fac peste noapte, batand din palme, trebuie sa respectam anumite proceduri pentru ca asa cum toata
lumea isi doreste si eu si colegii mei din aparatul de specialitate , sa fim linisti?i, sa dormim cu capul pe perna noastra acasa."
Dl. consilier Costel Birsan „d-le Primar, stima?i colegi, eu vreau sa precizez din capul locului ca eu voi vota acest proiect, dar sa



nu creada cineva ca inghi?im pe nemestecate ce ni se pune pe masa. Din punctul meu de vedere acest proiect are mai
caren?e, din pacate cum a spus si dl. Primar, este legat, datorita acelei legi, iluminatul festiv, iluminatul stradal si asa mai
departe, intr-un singur proiect si nu putem sa-l disociem, dar as fi vrut inainte de a intra in discu?ie la comisie cu acest proiect
sa vina dl. inginer Guzu Andrei, dansul este cel ce raspunde pentru acest proiect sa ne lamureasca in detaliu despre acele
lucrari, unde se ridica acele semne de intrebare. Repet voi vota si ca si recomandare d-le Primar daca imi permite?i cand sunt
proiecte de acest gen de mare anvergura bine ar fi sa consulta?i si liderii de grup sa-si spuna si dansii parerea, obiec?iunile
inainte de a intra in discu?ie, in felul acesta, se pot evita asemenea discu?ii in plen si neplacerea cauzata de vot."
Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „d-le consilier eu va mul?umesc pentru observa?ia facuta, dar eu consider ca aceste discu?ii
se fac in cadrul comisiilor de specialitate, metehnele mai vechi ca sa stam de vorba pe la col?uri cu liderii de grup nu cred ca
mai au locul intr-o ?ara civilizata si intr-o ?ara democratica si intr-un stat de drept. Aici nu votam dupa bunul plac, cum dicteaza
un lider de grup, aici fiecare voteaza dupa cum il lasa constiin?a si voteaza cum cer ceta?enii care i-au trimis aici, iar in ceea ce
priveste studiul de oportunitate, asa cum am citit mai devreme din lege, dumneavoastra vota?i doar oportunitatea si
necesitatea, ceea ce se intampla dupa, raspund ei care semneaza, din aparatul de specialitate. Nu intamplator am citit legea
respectiva, ca sa stim si noi care sunt atribu?iile dumneavoastra in special. Iar referitor la pre?uri daca vre?i sa facem asa un
mic istoric, ceea ce am discutat si aseara dupa sedin?a, va spun d-nelor si d-nilor consilieri ca am scos asa orientativ dupa
SEAP, Sistemul Electronic al Achizi?iilor Publice, pentru cei care nu cunosc, doar cateva valori a unor municipii sau orase
privind iluminatul festiv pentru sarbatorile de iarna, pentru ca aici este problema, aten?ie care doar au inchiriat acele ornamente
pentru 2 luni de zile, decembrie si ianuarie, ori noi ceea ce am propus prin acest studiu de oportunitate si prin acest proiect de
hotarare este de a achizi?iona niste sisteme care le putem utiliza in timp indelungat si punem in caietul de sarcini de asemnea
condi?ia ca operatorul sa aiba grija sa le monteze si sa le demonteze si sa le depoziteze si sa ni le puna la dispozi?ie in
condi?iile in care le-au achizi?ionat. Si sa va dau un exemplu pentru iarna 2016-2017 doar pentru sarbatorile de iarna
municipiul Buzau, vecinul nostru a inchiriat in valoare de 799.332 lei, in contextul in care noi propunem undeva la 1.121.000 lei,
municipiul Vaslui doar pentru inchiriere, nu, numai servicii de instalarea echipamentului electric, vi le pun la dispozi?ie sunt
publice pe SEAP, 499.978 lei, Constan?a ornamente, ghirlande luminoase, lucrari de cablare si conexiuni servicii instalare
1.411.719 lei, Deva diverse articole decorative 599.829 lei, Cluj Napoca sistem de iluminat, instalare de echipament pentru
iluminare exterioara 8.000.000 lei, Cernavoda doar ghirlande luminoase pentru pomul de Craciun 530.864 lei. Daca
dumneavaostra considera?i ca sunt valori exorbitante haide?i sa comparam pia?a. Eu cred ca acea firma care a fost agreata in
baza unei proceduri legale sa elaboreze acest studiu si care este si licen?iata si raspunde pentru ceea ce a scris in acel studiu
de oportunitate si dumneavoastra considera?i ca au facut un abuz ave?i libertatea sa-i ac?iona?i in instan?a sai sa contesta?i
acel studiu de oportunitate pe care tocmai l-a?i votat si aprobat la proiectul anterior."
Dl. consilier Neculai Tanase „d-le Primar vad ca a?i ramas cramponat cu Guvernul Ciolos, acum nu vreau sa va intreb ce face?i
cu Guvernul Grindeanu? Sunt alte Guverne, acum observam ca euro o ia in sus, sa nu mai discutam despe Guverne, ca nu
avem ce sa discutam la momentul de fa?a. Haide?i sa incercam sa fim realisti, dl. consilier Ni?u spunea mai devreme si
dumneavoastra ca sistemul de iluminat este dezastruos. D-le Primar de unde a?i preluat aceasta Primarie? A?i preluat-o de la
liberali? In campania electorala spunea?i ca sunte?i pregatit sa prelua?i tot, sa continua?i, ce sa continua?i? Adica eu, stau si
ma gandesc cum fac alte orase din Romania sa-si gaseasca 2-3 electricieni sa poata sa ofere civiliza?ie? Cum fac aceea si noi
nu reusim? Sunt atatea cheltuieli in orasul acesta, care eu va spun, dupa un an de zile orasul este aproape in colaps, ma
scuza?i, aceasta este realitatea, imi pare rau, poate nu o fi vina dumnevoastra, dar asta este realitatea."
Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „verifica?i si vede?i cate orase au externalizat acest serviciu, eu atat va rog si sa vede?i cat
costa acest serviciu externalizat si vede?i ce beneficii aduce aceata externalizare. V-am spus unul din criteriile de performan?a
este tocmai reducerea consumului de energie electrica prin inlocuirea si monitorizarea sistemelor de iluminat."
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „dori?i o paua ca sa va mai gandi?i, sa analiza?i ceea ce a spus dl. Primar?
Dl. consilier Ionu? Filimon „nu vred ca avem nevoie de o pauza."
Dl. consilier Radu Ni?u „vreau sa stiu, ce nu va convine la proiectul acesta sau la celalalt? Spune?i, asta, asta, doua, trei, cinci
motive."
Dl. consilier Ionu? Filimon „d-le consilier Ni?u, ne mai intreaba ceta?enii si pe noi, ce este cu infrastructura, ce este cu locurile
de parcare, ce este cu locurile de joaca, ce le spunem? Puteam sa ne intalnim intr-o sedin?a extraordinara sa dezbatem
problema locurilor de joaca sau ale chestiuni mult mai stringente."
Dl. consilier Marius Eusebiu Iorga „l-as intreba pe colegul meu dl. consilier Ni?u de unde stie ca dumnealor nu vor vota pentru
ca nu am votat inca. Eu spun ca vor vota pentru ca este in interesul ceta?enilor si chiar a ceta?enilor care i-au votat pe
dumnealor. Eu am speran?a ca astazi acest proiect de importan?a maxima pentru minicipiu Focsani va fi aprobat."
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „atunci inseamna ca a sosit momentul adevarului sa vedem daca intr-adevar domnii
consilieri sunt de partea ceta?enilor, daca au in?eles despre ce este vorba, pentru ca in afara de proiectul acesta si celelalte
proiecte au fost mereu supuse dezbaterilor. Stim si despre gropi, stim si de parcari, dar acum a venit vorba despre iluminat,
haide?i sa rezolvam problema iluminatului. Vine urmatorul proiect cu astfaltare pentru ca acum este in faza de analiza? Se va
face si acela. Le vom face pe toate. Nu zice nimeni ca nu facem nimic sau ne ascundem dupa degete, dar sa nu in?elege?i ca
noi nu vrem sau ca avem alte interese, nu, noi to?i de aici reprezentam ceta?enii."
Dl. consilier Marius Eusebiu Iorga „eu nu pot sa cred ca dumnealor nu vor vota acest proiect. Iar printr-o ab?inere de la vot
pentru mine personal, ar insemna o mare dezamagire si ar insemna ca orice proiect va fi pe ordinea de zi, chiar o astfaltare, vor
gasi alte motive sa nu voteze."
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „eu cred ca sunt destul de in?elep?i sa nu faca lucru acesta."
D-na consilier Ana-Maria Dimitriu „a?i spus mai devreme, mai bine zis facea?i lobby pentru acest proiect, sa ne mai gandim,
ne-a?i sugerat si o pauza, am in?eles. Au fost proiecte la care dumneavoastra a?i fost pro si noi am fost impotriva si au trecut
in defavoarea ceta?enilor, sa nu le punctam iarasi."
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „a?i putea sa le puncta?i daca noi am votat vreodata impotriva ceta?enilor desi ma
indoiesc."
D-na consilier Ana-Maria Dimitriu „in sedin?a ordinara o sa va aduc punctat cu ceea ce am spus acum."
Dl. consilier Neculai Tanase „d-le Presedinte dumneavoastra chiar crede?i si majoritatea colegii, chiar crede?i ca ce propune?i
dumneavoastra este in interesul ceta?enilor? Cunoaste?i adevarul absolut? Din punctul nostru de vedere eu spun ca este
invers. Haide?i sa folosim banii acestia care vre?i sa-i da?i pe o firma care vrea sa ..., sa-i folosim in niste chestii concrete,
reparam soselele, strazile, sunt strazi neastfaltate in Focsani. Nu stiu de ce crede?i dumneavoastra ca a?i sti adevarul absolut.
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „nu am zis ca stiu adevarul absolut d-le consilier."
Dl. consilier Marius Eusebiu Iorga „m-a?i provocat sa va mai dau eu un raspuns daca imi permite?i. Ar fi trebuit sa invitam aici
ceta?enii, doar ceta?enii dupa str. Panduri, poate si ceta?enii dupa str. Popa Sapca unde au deficien?e mari la iluminat, unde li
se sparg autoturismele noaptea, unde sunt sunt atacate femeile care vin de la schimbul 3 si copii sunt in nesiguran?a in
perioada iernii cand dupa ora 20,00 este noapte si la fel sunt ataca?i sau speria?i de al?i indivizi certa?i cu legea."
Dl. presedinte de sedin?a Mihai Nedelcu „sunt multe accidente care se intampla tot datorita acestui lucru. Ceta?enii



traverseaza, ceilalti nu-i vad si asa apar fel de fel de tragedii. Dumneavoastra sunte?i in masura sa face?i sau sa nu face?i
ceva."

Dl. Primar Cristi Valentin Misaila „domnilor haide?i sa facem atunci un test. Propun ca incepand de maine seara, daca tot nu
reprezinta o importan?a extraordinara pentru ceta?enilor municipiului Focsani iluminatul public sa nu mai dam drumul la
iluminatul public pentru ca in final daca tot zice?i ca suntem in colaps se va ajunge la acest moment mai devreme sau mai
tarziu, pentru ca iarasi spun un lucru care sunt nevoit sa-l spun, in situa?ia in care Doamne Fereste unul din colegii de la
Direc?ia de Dezvoltare care schimba un bec sau incearca sa repare o legatura arsa sau sa schimbe un droser sau asa mai
departe, s-ar intampla vreo nenorocire cu el, pentru ca lucreaza in condi?ii de maxim pericol, nu raspunde dl. consilier Ni?u sau
al?i domni consileri care au votat sau nu au votat impotriva, raspund eu, raspund sefii lui, raspund colegii nostri care nu au luat
toate masurile si noi am vrut ca sa facem totusi din pu?in ceea ce trebuie facut, adica sa asiguram si iluminatul public care este
un serviciu public si nu cred ca daca este de o importan?a mai pu?in deosebita sau de neimportan?a asa cum considera?i
dumneavoastra, legiuitorul si Parlamentul Romaniei nu cred ca ar fi trebuit sa mai de-a o lege speciala in ceea ce priveste
iluminatul public prin care il trateaza, il defineste, spune exact modul de gestionare si de administrare a acestui sistem."
Nu mai sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si nu se adopta cu 11 voturi „pentru", si 7 voturi „ab?inere".
Se prezinta punctul 3 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind indreptarea erorilor materiale strecurate in cuprinsul anexei la
Hotararea Consiliului local nr. 160/2017 privind aprobarea Regulamentului de organizare si func?ionare a serviciului public de
administrare, intre?inere si exploatare a parcarilor ce apar?in domeniului public si privat al municipiului Focsani.
Dl. Presedinte de sedinta Mihai Nedelcu intreaba daca sunt discutii pe marginea proiectului de hotarare.
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 11 voturi „pentru", si 7 voturi „impotriva", devenind
hotararea nr. 222
Presedintele de sedinta d-nul Mihai Nedelcu: constata ca au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, considera lucrarile
incheiate si multumeste tuturor pentru participare. Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.
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